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Protokół nr 29/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego  

w dniu 17 maja 2021 r. w godz. od 1700 do 1815   

w  Urzędzie Miejskim w  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 

 
Obecni członkowie Komisji Oświaty i Wychowania:   

1. Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji 

2. Mariola Brygida Karpińska  

3. Anna Maria Gawlińska 

4. Adam Ołowniuk  

5. Marek Lech Zborowski-Weychman 

6. Jarosław Schabieński – Wiceprzewodniczący Komisji 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik PMS ds. Organizacji Pozarządowych  

4. Waldemar Brzeziński – Prezes Oddziału ZNP w Suwałkach 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Anna Ruszewska powitała zebranych i przypomniała, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni chcą wnieść jakieś uwagi.  

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 28/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 kwietnia 2021 r. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                       

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2020 r.  

3. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na 

lata 2021-2025. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę na pierwszym 

etapie postępowania rekrutacyjnego do Bursy Szkolnej w Suwałkach, ul. Szkolna 2, 

funkcjonującej w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach, liczby punktów za te kryteria oraz 

określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów. 

 

6. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2020”. 
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7. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie protokołu nr 28/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 kwietnia 2021 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                      

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2020 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Agnieszka Szyszko przedstawiła sprawozdanie. Dodała, że rok był trudny, ale udało się 

zrealizować większość zadań. Nie udało się zrealizować programu z okazji 300-lecia Suwałk. 

Kilka konkursów się nie odbyło. Zmniejsza się udział w postaci wkładu własnego organizacji. 

W razie konieczności podpisujemy aneksy i realizujemy zadania w okrojonym zakresie. 

Organizacje w czasie pandemii wykazały się ogromną pracowitością.  

 

Anna Ruszewska podziękowała za dostrzeganie działań społecznych realizowanych przez 

organizacje pozarządowe w Suwałkach. Zadeklarowała dalsze wsparcie wolontariuszy 

stowarzyszenia PRYZMAT w zakresie pomocy seniorom i osobom z niepełnosprawnościami 

np. w zakupach, czy innych pilnych sprawach. 

 

Anna M. Gawlińska stwierdziła, że pomoc udzielona seniorom przez organizacje 

pozarządowe była ogromna. Zdaniem radnej ta pomoc prawdopodobnie zostanie już na stałe, 

ponieważ seniorzy już wiedzą, że mogą liczyć np. na harcerzy.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                            

i o wolontariacie w 2020 r. zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 3 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na 

lata 2021-2025. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk   

z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025 została przyjęta.  

 

Ad pkt. 4 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk przedstawił projekt uchwały. Zastrzegł, że 

zadania wykonywane przez organizacje, co do zasady, powinny być świadczone lepiej, 

wydajniej i taniej niż przez podmioty prywatne. Z dotychczasowej współpracy mamy dobre 

spostrzeżenia i jesteśmy z niej zadowoleni. W bardzo wielu przypadkach zadania są lepiej 

realizowane niż przez podmioty prywatne oraz urzędników.  

 

Jarosław Schabieński wspomniał o punkcie 2.7 Promowanie i wspieranie działań 

proekologicznych. Każde zadanie powinno integrować społeczność lokalną, a w szczególności 

powinno budować mały i duży patriotyzm związany z Suwałkami i Polską. Stosowny zapis 

powinien się znaleźć w tym programie.    

 

Agnieszka Szyszko odpowiedziała, że podczas opracowywania programu nikt nie zwrócił 

uwagi na tą kwestię. 

 

Jarosław Schabieński stwierdził, że nigdy nie jest za późno i można dodać zapis Promowanie 

i wspieranie działań integrujących społeczność na poziomie Suwałk i Polski. 

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk stwierdził, że choć nie ma konkretnego 

zapisu, to w programach rocznych są konkretne zadania dla organizacji pozarządowych mające 

w swojej treści promowanie patriotyzmu. 

 

Agnieszka Szyszko dodała, że można postarać się wprowadzić taki zapis do tego wieloletniego 

programu, poddać to konsultacjom społecznym i wprowadzić w formie autopoprawki.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -    6  radnych 

przeciw                                        -    0  

wstrzymała się od głosu              -    0 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę na pierwszym 

etapie postępowania rekrutacyjnego do Bursy Szkolnej w Suwałkach, ul. Szkolna 2, 

funkcjonującej w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach, liczby punktów za te kryteria oraz 

określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Roman Rynkowski – Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk przedstawił projekt uchwały.  



4 

 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

projektem uchwały. 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -    6  radnych 

przeciw                                        -    0  

wstrzymała się od głosu              -    0 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2020”. 

Raport stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk przedstawił raport. Zwrócił szczególną uwagę 

na słaby przyrost naturalny w Suwałkach. To zjawisko jest niepokojące i należy mieć nadzieję, 

że jest to jednostkowy roczny przypadek. Rok poprzedni minął generalnie w walce z pandemią. 

Pomimo wszystko wiele ważnych rzeczy udało się wykonać.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

raportem. 

 
Głosowanie nad raportem: 

za pozytywną opinią głosowało  -   3  radnych 

przeciw                                        -   0  

wstrzymało się od głosu              -   3 radnych 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski.  

 

Anna M. Gawlińska odniosła się do swojej interpelacji w sprawie wsparcia etatami 

psychologów suwalskich szkół.  W opinii środowiska nauczycielskiego brak jest w szkołach 

psychologów. W I LO gdzie psycholog jest na stałe, uczniowie mówią, że gabinet jest ciągle 

oblegany. Stwierdziła, że będzie stale apelować o zwiększenie ilości psychologów w szkołach. 

Jak się okazuje nie tylko brakuje psychologów, brakuje logopedów, w szkołach średnich 

brakuje doradców zawodowych. Z docierających informacji wynika, że dyrektorzy szkół 

poszukują doradców zawodowych z prawdziwego zdarzenia, aby zajęcia z doradcą nie były 

tylko tzw. zapchaj dziurą i uzupełnianiem godzin nauczycielom.   

 

Anna Ruszewska podzieliła zdanie przedmówczyni, że w dzisiejszej sytuacji pandemicznej w 

jakiej się znajdujemy zapewnienie wsparcia psychologicznego jest bardzo istotne i należy 

rozważyć zwiększenie etatów psychologów.  
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Jarosław Schabieński poparł zdanie przedmówczyń. Dodał, że ważny w tym wszystkim jest 

aspekt słabych wyników nauczania, które są zależne od opieki psychologicznej.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk odpowiedział, że można i trzeba zatrudniać 

psychologów tylko musimy znaleźć na to dodatkowe źródło finansowania, ponieważ subwencji 

nie starcza. Ze strony rządowej płyną informacje o przygotowywanych programach wsparcia 

dla uczniów. My mamy 19 etatów psychologów co świadczy, że w każdej szkole mamy 

psychologa. Musimy lepiej wykorzystać zasoby które posiadamy. Możemy współpracować ze 

Szpitalem Psychiatrycznych. Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna również ma swoje 

zasoby kadrowe. Rząd zapowiada zmiany w funkcjonowaniu w Poradni.  

 

Roman Rynkowski dodał, że jesteśmy po kilku spotkaniach ze Szpitalem Psychiatrycznym. 

Ośrodek w szpitalu jest miejscem gdzie można wiele zrobić dla potrzebujących dzieci. Jesteśmy 

na etapie szczegółów porozumienia. Pracujemy nad efektywnym wykorzystaniem personelu 

Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej.  Czekamy na programy rządowe. Prowadzimy zapisy 

dyrektorów na dodatkowe godziny na zajęcia wyrównawcze przewidziane przez rząd. 

Monitorujemy sytuację psychologów w szkołach. Będziemy o wszystkim informować na 

bieżąco. Będziemy usilnie pracować na rzecz naszych dzieci.   

 

Anna M. Gawlińska poprosiła o przekazywanie tych informacji. Żałuje, że usłyszane dziś 

informacje nie znalazły się w odpowiedzi na interpelację. Radna dodała, że ważne jest, aby 

psycholog był w danej szkole przynajmniej na dyżurze, aby uczeń w swojej szkole mógł do 

psychologa bez przeszkód przyjść. Przy wizytach umawianych jest często tak, że uczniowie po 

jakimś czasie czekania rezygnują, a problem pozostaje. Łatwiej dla ucznia jest wejść 

bezpośrednio z korytarza do gabinetu bez zbędnego czekania.  

 

Marek L. Zborowski – Weychman dodał, że pomoc psychologiczno – pedagogiczna jest 

również potrzebna w szkołach podstawowych. Tak naprawdę we wszystkich.  Minister Czarnek 

obiecał  100 tys. godzin na działania z pomocy psychologicznej w ramach przystosowywania 

uczniów do powrotu do nauki stacjonarnej. Zapytał Pana Prezydenta czy już coś wie na temat 

przydziału godzin. Zapytał również o logopedów zatrudnionych w Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej i wykorzystanie ich w szkołach. W klasach I-III konieczna jest ich współpraca 

z wychowawcą. Zapytał również, czy są już plany na temat nauki we wrześniu, wsparciu 

również nauczycieli w większym zaangażowaniu w nadrabianiu zaległości i wyrównywaniu 

poziomu do czasu sprzed pandemii.    

 

Anna M. Gawlińska dodała, że dostrzega problem we wszystkich szkołach, problem jest ze 

specjalistami pomocy psychologiczno – pedagogicznej oraz doradcami zawodowymi.  

 

Anna Ruszewska dodała, że Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna w Suwałkach 

organizowała dla nauczycieli webinarium „Rola nauczyciela w powrocie uczniów do nauki 

stacjonarnej”, w którym sama uczestniczyła, więc są podejmowana działania, które również 

mają na celu wsparcie uczniów. 
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Roman Rynkowski dodał, że jeżeli chodzi o zapisy na godziny dodatkowe, o których 

wcześniej była mowa, odziaływanie to może być mocno ograniczone. Z założeń projektu 

wynika, że zajęcia będą dedykowane dla uczniów klas IV-VIII oraz uczniom szkół 

ponadpodstawowych i mają skupiać się na wyrównywanie braków wynikających z pracy 

zdalnej i zajęć wychowania fizycznego. Psychologowie zatrudnieni w Poradni i naszych 

jednostkach świadczą swoje usługi od przedszkola do szkół ponadpodstawowych. Dyrektorzy 

sygnalizują potrzebę szkoleń dla nauczycieli, wspomnianych przez radnego Marka 

Zborowskiego – Weychnana. 

 

Jarosław Schabieński stwierdził, że dobrze że są projekty ale nic nie zastąpi etatów 

psychologów i pedagogów w szkole, ponieważ ich stała obecność zapewni prawdziwą                     

i przedłużoną w czasie opiekę nad dziećmi. 

 

Anna Ruszewska zadała pytanie związane z konkursami na dyrektorów. Przypomniała, że 

przez wiele lat radni byli członkami komisji konkursowych w wyborze dyrektorów szkół. Taka 

praktyka nadal stosowana jest, ale tylko w przypadku konkursów związanych z Kulturą. Skąd 

wynika to, że w jednych konkursach na dyrektorów mogą zasiadać radni, a w innych już nie?  

 

Roman Rynkowski odpowiedział, że szczegółowa informacja zostanie przygotowana. 

Zdarzało się w Polsce, że sądy unieważniały konkursy w których zasiadały inne osoby niż              

z organu prowadzącego. 

 

Marek L. Zborowski – Weychman dodał, że w przepisach jest tak napisane, że w komisji jest 

przedstawiciel Prezydenta, a radni nie są przedstawicielami Prezydenta.  

 

Anna Ruszewska odniosła się do debaty na temat przyszłości basenu przy Szkole Podstawowej 

nr 10, zapytała o wprowadzony limit osób mogących uczestniczyć w debacie oraz 

zainteresowanie mieszkańców.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk odpowiedział, że nie ma wiedzy ile osób się 

zgłosiło. Zgłoszenie i limit jest ustalony tylko do dyskusji, stąd nie ma ograniczenia w śledzeniu 

i obserwowaniu całości debaty. Prezydent przed debatą planuje spotkanie ze środowiskiem 

pływackim w celu zabezpieczenia pływalni do nauki pływania i prowadzenia tam działalności 

szkoleniowej. Potrzebujemy by ktoś wziął na siebie ciężar zarządzania basenem po remoncie. 

Najwięcej z basenów korzysta MUKS Olimpijczyk, który mógłby to poprowadzić. Nie stać 

Miasta aby po remoncie za tak duże pieniądze, basen stał pusty. Roczny koszt utrzymania tego 

basenu to 900 tys. zł.   

 

Anna M. Gawlińska zgłosiła problem niedostosowania godzin spotkania w sprawie basenu do 

godzin pracy zainteresowanych radnych.  
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Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk dodał, że dla chętnych radnych zostanie 

zorganizowana dodatkowa wizja lokalna gdzie eksperci wyjaśnią dlaczego według ich opinii 

należy basen rozebrać i wybudować na nowo.  

 

Anna Ruszewska podziękowała za przyjęcie propozycji zorganizowania spotkania z 

mieszkańcami w sprawie basenu, którą zaproponowała w swojej interpelacji. Wskazała, że 

pokazanie zainteresowanym radnym przed spotkaniem obiektu to dobry pomysł, podkreśliła, 

że jednak warto godzinę spotkań ustalać z radnymi, którzy bezpośrednio interesują się danym 

tematem. 

 

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca podziękowała wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończyła posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                                                                

Przewodnicząca  

Komisji Oświaty i Wychowania 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Anna Ruszewska 
 

 

 

 

Protokół sporządził:     

 

Marcin Andrzej Szypulski 

 

Kierownik Biura Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


